
Juni 2022

Contributie en lidmaatschap

Heeft u de lidmaatschapsbijdrage voor 2022 overgemaakt, dan heel veel dank! 

Heeft u dit nog niet gedaan dan ontvangen wij uw bijdrage heel graag binnenkort. 
Het bedrag voor de jaarlijkse bijdrage is € 15,--. U kunt dit overmaken op 
NL83INGB0000011621 t.n.v. Vereniging van Vrienden van de Leidse Hout. 

Alvast hartelijk dank!

Nieuwe leden zijn altijd welkom, dus vertel uw buren, collega's, familie en vrienden 
over onze activiteiten. Bijvoorbeeld door deze Nieuwsbrief naar ze door te sturen.

Nieuwe vrienden ontvangen als welkomstgeschenk het boekje Dieren in de Leidse 
Hout òf het jubileumboek 75 Jaar Leidse Hout. Bent u al vriend maar heeft u dit nog 
niet gekregen? Stuur dan even een berichtje aan info@vriendenvandeleidsehout.nl 
met uw adresgegevens, dan brengen wij het bij u langs.

www.vriendenvandeleidsehout.nl - info@vriendenvandeleidsehout.nl

Conceptverslag van de Algemene Ledenvergadering 2022 op de website

Het  conceptverslag  van  de  Algemene  Ledenvergadering  2022  is  terug  te  vinden  op  onze  website
https://www.vriendenvandeleidsehout.nl/de-vereniging/bestuur-en-documentatie/  Op  de  vorig  jaar  vernieuwde
website vindt u ook altijd actuele informatie over de diverse activiteiten,  zoals wanneer de Groengroep gaat
klussen in het groen en welke optredens er zijn in de Waterlelie.

Nieuwsbrief van de Vereniging van Vrienden van de Leidse Hout 

Bloeiende bomen in het vroege voorjaar



Facebook - Instagram

Volg ons ook op:

Facebook 
@VriendenvandeLeidseHout

Instagram 
@vriendenvandeleidsehout

Introductie nieuwe voorzitter Marlene Simoons

Graag stel ik mij aan jullie voor. Ik ben Marlene Simoons, 61 
jaar, moeder van vier volwassen kinderen en baasje van 
Lakeland terrier Toby. Ik heb 27 jaar vlak bij de Leidse Hout 
gewoond aan de Oegstgeester kant, maar ben recentelijk 
iets verder weg gaan wonen, aan een rustig straatje in 
Warmond. Ik denk dat het voor een voorzitter prima is iets 
meer ‘op afstand’ te staan, maar dat zal de praktijk moeten 
uitwijzen. Ik kom uiteraard nog vaak in De Leidse Hout, 
omdat het er in alle jaargetijden en elk moment van de dag 
gewoon heerlijk vertoeven is. 

Als hobby’s heb ik natuurfotografie, wandelen met mijn 
hondje (geen lange afstandswandelaar), moestuinieren en 
diverse vormen van kunst en cultuur beleven. Daarnaast 
bridge en golf ik een beetje, als mijn leven dat toelaat.

Waarom ik voorzitter wilde worden van deze mooie 
vereniging? Ik heb binnen de gemeente Oegstgeest diverse 
ervaringen opgedaan. Zo heb ik vier jaar in de gemeenteraad 

gezeten en was ik daar woordvoerder voor duurzaamheid, afvalbeleid en groen. Ik ben mij toen steeds meer 
gaan interesseren voor deze onderwerpen. Ook was ik voorzitter van diverse commissies en heb daarin dus de 
nodige ervaring opgedaan. Van huis uit ben ik politicoloog. Ik heb de afgelopen jaren columns geschreven in de 
Oegstgeester Courant, vooral over duurzaamheid en participatie. Zo ben ik er groot voorstander van dat 
burgers meer betrokken worden bij de groenvoorzieningen in hun wijk en daar ook budget voor ontvangen van 
hun gemeente. 

Voor de Leidse Hout wil ik mij inzetten voor een goede afstemming met de gemeenten (naast Leiden, wil ik ook 
Oegstgeest meer gaan betrekken) over het gebruik, het onderhoud en het natuurbeheer van het park. We 
hebben ervaren dat in Coronatijd meer mensen het park zijn gaan gebruiken en hoezeer ik dat ook toejuich 
(buiten zijn is immers gezond voor iedereen), zit er ook een spanningsveld met de flora en fauna in het park. 
Daar zal een goed evenwicht tussen moeten blijven. Verder ga ik graag met de leden in gesprek over wensen en 
ideeën. Iedereen kan mij (via het secretariaat) benaderen met vragen of suggesties. De komende weken zijn de 
bestuursleden regelmatig bij de zondagmiddagconcerten in de Waterlelie aanwezig. We geven informatie over 
de activiteiten van de VVLH en hopen nieuwe leden te werven. Ik kijk er naar uit jullie daar eens te treffen.

Oekraïense vluchtelingen

Aan de Houtlaan zijn sinds mei Oekraïense vluchtelingen gevestigd. Er zijn 
verschillende initiatieven om de nieuwe bewoners bij activiteiten in de buurt te 
betrekken. Vanzelfsprekend ook bij onze activiteiten in het park.

Leidse Parkenoverleg

De VVLH heeft zich aangesloten bij een initiatief om de handen ineen te slaan voor
een betere bescherming van de Leidse parken. Tijdens de eerste bijeenkomt is 
besloten namens de aanwezige parken een brief te sturen aan de formateur van 
het nieuwe Leidse college met de strekking: neem de beschermde status van alle 
parken in Leiden op in het college-akkoord. In een volgende bijeenkomst zal 
inhoud en doel van het overleg centraal staan. Denk aan het bundelen van 
deskundigheid bij beheer(plannen), aanpak vandalisme enzovoort. We houden u 
op de hoogte.



Een berging bij de Waterlelie

De zondagmiddagconcerten in de Waterlelie worden ook dit jaar weer druk bezocht, 
vooral bij mooi weer. De spullen die nodig zijn om de bezoekers en de optredende 
ensembles te kunnen faciliteren (waaronder circa 80 klapstoelen) worden bewaard in 
een keldertje onder het podium. Dit staat meer dan vol en het in- en uitladen van de 
spullen is, vooral voor de wat oudere vrijwilligers, bijna niet te doen. 

Het afgelopen jaar hebben we samen met verschillende afdelingen van de gemeente 
overleg gevoerd over de plaatsing van een ruimere, bovengrondse berging, vlak bij de 
muziektent. Het resultaat is dat wij kort geleden de gemeente hebben gevraagd 
vergunning te verlenen voor een in de omgeving passend huisje tegenover De 
Waterlelie. Hierbij streven we naar aansluiting bij de naastgelegen speeltuin.

Wij hopen binnen afzienbare tijd gebruik te kunnen maken van deze nieuwe 
voorziening zodat de organisatie van de concerten nog beter kan verlopen.

Krantzbank ernstig beschadigd 

Het ongewoon warme weer eind april heeft geleid tot taferelen waar we nog lang niet 
op voorbereid waren: rotzooi en fikkies in de omgeving
van de zogenaamde Krantzbank. Erger nog: de
plaquette geplaatst door de Vrienden ter herinnering
aan de initiatiefnemer/financier van de Leidse Hout,
bleek met geweld van de bank gerukt en onvindbaar.
Iedereen is welkom in ons Volkspark, ook chillende
jongeren, maar vandalisme is niet acceptabel. Het
bestuur gaat binnenkort in gesprek met wijkagent
Harold Kroep om te onderzoeken hoe dit voorkomen
kan worden. Vanzelfsprekend spannen we ons
tegelijkertijd in om de monumentale banken (ook de
andere banken zijn beschadigd en besmeurd met
graffiti) te herstellen. Wij houden u van beide acties op
de hoogte. Hetzelfde geldt voor de drinkwaterfontein,
die onlangs ook (weer) beschadigd is. 



Heel veel jonge mezen

“In mei leggen alle vogels een ei”. Dat blijkt bij de mezen in de Leidse Hout al deels in 
april gebeurd te zijn, want de eerste dagen van mei waren er zelfs al wat jongen. Nog 
heel klein weliswaar, maar vroeger dan de vorige twee jaren. Goed in ieder geval dat 
de vergunningsaanvraag voor Bevrijdingspop op 5 mei op de grote speelweide was 
ingetrokken, want de nestkasten waren druk bezet. Van de 71 kasten zat in 80% een 
nest met eieren of jonkies. 

In de 1e helft van mei hebben we met Johan Kieft (groenmedewerker gemeente 
Leiden) en een officiële ‘ringer’ in 28 kasten ongeveer 220 mezen geringd. Gemiddeld 
dus zo’n acht mezen per kast waarbij pimpelmezen wel tien of meer jongen hebben en
de koolmezen rond de zes. Als we dit extrapoleren komen we op ruim 400 mezen, 
weer duidelijk meer dan vorig jaar.

Het idee in 2019 achter het ophangen van de mezenkasten was de bestrijding van de 
eikenprocessierups. De vorige 2 jaar lijkt dat geholpen te hebben en ook nu ziet het er 
goed uit. Mocht u toch een nest van de eikenprocessierups zien in het park, dan horen 
we het graag. Wij zullen dit dan uiteraard doorgeven aan de gemeente.

Bomen blessen

De gemeente Leiden is begonnen met het blessen van bomen met de bedoeling deze later
in het jaar te kappen. Het gaat om dode bomen en om bomen die gevaar kunnen opleveren
bij storm. Maar er wordt ook gekeken naar de soort bomen en naar de ruimte die deze
nodig hebben. De VVLH was uitgenodigd om op de eerste selectiemiddag aanwezig te zijn,
zie ook https://www.vriendenvandeleidsehout.nl/bomen-blessen/



Werfpop zaterdag 9 juli in de Leidse Hout

Niemand minder dan S10 (zij vertegenwoordigde Nederland op het laatste Eurovisie Songfestival) staat op 
zaterdag 9 juli op het podium van Werfpop in de Leidse Hout! Het oudste popfestival van Leiden is dit jaar 
voor het eerst niet gratis, maar bij de toegangsprijs van € 7,50 is een ECO-beker, een gratis drankje en een 
plaspartout inbegrepen. Ruud Hommes en Marlene
Simoons zijn namens de VVLH betrokken bij de
gesprekken met de organisatie en de gemeente. Ook de
wijkverenigingen Raadsherenbuurt en Houtkwartier zijn
hierbij aanwezig. Na twee jaar geen festival en een deels
nieuwe samenstelling van de Werfpoporganisatie was
het wel nodig om de afspraken weer even aan te
scherpen. Maar we rekenen op een goede
samenwerking en natuurlijk op een fantastisch mooie
dag. Een aantal van ons zal aanwezig zijn zodat we ook
van binnenuit kunnen ervaren hoe de dag verloopt.  
Zie ook https://www.werfpop.nl/programma/

Lintje voor Aaf Verkade

Aaf Verkade, adviseur stadsgrachten, is onlangs geridderd! De aanvraag voor deze onderscheiding is door de 
Vrienden van harte ondersteund, want Aaf is van grote betekenis voor het onderzoek naar de waterkwaliteit 
van de grote vijver. Tijdens de officiële 90-ste verjaardag van het park heeft Aaf de aanwezigen vermaakt met 
een enthousiaste, deskundige lezing en vervolgens een demonstratie van haar onderzoeksmethode: snorkelen 
(= kijken), ruiken, proeven. Bij die gelegenheid heeft zij een bijzondere vissoort ontdekt. Later in het jaar heeft 
zij in de grote vijver een antieke limonadefles opgedoken. U kunt het allemaal lezen en bekijken op de speciale 
pagina op haar eigen website: zie hier

https://www.onderwaterinleiden.nl/wijken/houtkwartier


Agenda - Activiteiten - Zomer 2022

Groengroep

Ook in de zomer klust de Groengroep tweemaal per maand in het groen. Iedereen 
is welkom. https://www.vriendenvandeleidsehout.nl/klussen-in-het-groen/

Openluchttheater

Op zaterdag 2 juli herleeft met Hallo Bandoeng het radioverkeer tussen Radio 
Kootwijk en Nederlands-Indië. Alle informatie vindt u hier 
https://oltleiden.nl/wordpress/programma-2022/

Chris Maas Geesteranus, 19 oktober 1947, 
bij een schaap in de hertenkamp

Zondagmiddagconcerten in de Waterlelie

De eerste twee maanden van het Waterlelieseizoen liggen alweer bijna achter ons. 
Maar we hebben nog veel moois in petto!  Het programma is te vinden op de 
website van de Vereniging: https://www.vriendenvandeleidsehout.nl/programma-
waterlelieconcerten-2022/ Kijk daar ook voor eventuele wijzigingen of een 
afgelasting bij slecht weer.

Enkele programmawijzigingen die nu al bekend zijn:
19 juni Harmonie “De Echo der duinen” heeft haar optreden moeten afzeggen.
13.30 uur “Tamtam Koor”; 14.45 uur “Er welt een traan”.
17 juli 13.30 uur “Reünisten Orkest der Genie”; 14.45 uur “Soul Shoes”.
4 september 13.30 uur “Popcore Allsounds” (in plaats van 25 september).
25 september Géén concert.

Tot gauw bij de Waterlelie! 
Het Waterlelieteam, ook namens de vele muzikanten

De concerten worden mede mogelijk gemaakt door de Vereniging van Vrienden 
van de Leidse Hout, gemeente Leiden en Fonds 1818.

Het gaat goed met de ijsvogels in de 
Leidse Hout

Toen en nu 

https://www.vriendenvandeleidsehout.nl/programma-waterlelieconcerten-2022/
https://www.vriendenvandeleidsehout.nl/programma-waterlelieconcerten-2022/


Historische of hedendaagse foto's van harte welkom

Chris Maas Geesteranus stuurde ons spontaan bovenstaande foto van hemzelf bij de 
hertenkamp, waar blijkbaar destijds ook schapen liepen. Leuk om zo'n historisch 
plaatje te zien en deze ook te kunnen delen met de andere Vrienden. 

De foto's van de ijsvogel zijn gemaakt door Adri de Groot en via Johan Kieft van 
gemeente Leiden bij ons terecht gekomen. Er zijn verschillende pogingen gedaan om 
ook de jongen van deze bijzondere parkbewoner te tellen en te ringen. Het is bij 
pogingen gebleven, het nest bleek te diep te zitten om bij de jongen te komen. En 
toen, zoals dat gaat, waren ze gevlogen. Wie weet lukt het bij een volgend nestje wel.

Elke wandeling door het park levert weer andere plaatjes op en veel van ons leggen 
deze ook vast. Wij laten graag ook uw foto's in deze Nieuwsbrief zien, stuur ze gerust 
naar info@vriendenvandeleidsehout.nl met uw naam en eventueel een korte 
toelichting erbij.

De foto hieronder is van de nieuwe voorzitter Marlene Simoons, die in haar introductie 
aangeeft dat natuurfotografie een van haar hobby's is.

Een mooie zomer toegewenst!

www.vriendenvandeleidsehout.nl - info@vriendenvandeleidsehout.nl

De volgende Nieuwsbrief 
verschijnt half augustus. 

Uw bijdrage en/of foto 
ontvangen wij graag voor   
1 augustus.


